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روایت بازار از بومی سازی یک طرح؛
بلک فرایدی یا فریب مردم؟

بلک فرایدی یا جمعه ســیاه به یک روز برای انجام کلاهبرداری و یا فریب 
مردم تبدیل شده است.

نخستین جمعه پس از روز شکرگزاری در آمریکا را بلک فرایدی یا جمعه سیاه می نامند، از این 
روز به طور غیر رسمی خرید های پایان سال آغاز شده و مردم با خرید برای جشن پایان سال 
آماده می شوند.فروشگاه ها نیز در این روز با اعمال تخفیف بسیار بالا بر روی کالای خود مردم 
را ترغیب به خرید می کنند، اینکار سبب می شود هم مشتریان با سطح مالی متوسط و ضعیف 
بتوانند کالای مورد نیاز خود را خریداری کرده و هم انبار فروشگاهشان در پایان سال خالی شود.

در صنعت تبلیغات نیز بلک فرایدی کولاک کرد و فروشگاه ها با برخی تخفیفات سبب شد بعضی 
فروشگاه ها در یک روز در آمد یکساله داشته باشند و در بین برندهای دیگر نیز شاخص شوند، این 
روز سال به سال گسترش پیدا کرد و به کشور های دیگر از جمله ایران سرایت کرد.الیته در ایران 

این روز در برخی مراکز فروش به زمینه ای برای کلاهبرداری و فریب مردم تبدیل شده است.
افزایش یکباره برخی از کالا ها در آستانه بلک فرایدی

یکی از خریداران تبلت در گفتگو با بازار در این خصوص اظهار داشت: بلک فرایدی در ایران به 
یک بازی تبلیغاتی تبدیل شده و کمتر بطور واقع تخفیف اعمال می شود.

وی با بیان اینکه تبلتی که من قصد خرید آن را داشتم و چند ماه گذشته قیمت آن دو میلیون 
پانصد هزار تومان بود به یکباره افزایش قیمت پیدا کرد، افزود: مبلغ این کالا پیش از روز بلک 
فرایدی به یکباره پنج میلیون تومان افزایش پیدا کرد که برای این روز با تخفیف 50 درصدی با 
همان قیمت دو میلیون و پانصد به فروش می رسد.ناصر عقیلی مهر خاطرنشان کرد: با بررسی 
نمودار قیمتی یک سال گذشته این کالا می بینیم که قیمت آن از دو میلیون و پانصد بیشتر 

نشده است.
کلاه برداری به اسم بلک فرایدی

یکی از شهروندان تهرانی در خصوص این روز، بیان کرد: آنهایی که از این روز اطلاع دارند، 
خرید کالاهای گران قیمت خود را برای گرفتن تخفیف به این روز موکول می کنند.

وی بــا بیان اینکه بر برخی کالاها تا بیش از 70 درصد تخفیف اعمال می شــود و افراد را 
ترغیب به خرید می کند، گفت: شاید برخی فروشگاه ها برای جذب مشتری این کار را انجام 
دهند اما درصد بالایی از آنلاین شــاپ های غیر واقعی این روز برایشان زمینه ای برای کلاه 
برداری می شود.زهرا خرمایی پور اظهار داشت: با توجه به اینکه بلک فرایدی 24 ساعت است 
و فروش های پر تخفیف در این روز اتفاق می افتد زمینه برای سوء استفاده برخی فروش های 
مجازی بیشتر فراهم می شود چرا که مشتری با مشاهد تخفیف بالا با توجه به زمان کمی که 
دارد نمی تواند به درستی تصمیم گیری یا در خصوص آن آنلاین شاپ صحت سنجی کند و 

خرید را انجام می دهد.
نظارتی در بازار آنلاین شاپ ها وجود ندارد

یکی دیگر از شهروندان تهرانی با اشاره به اینکه متاسفانه نظارتی در بازار آنلاین شاپ ها وجود 
ندارد، گفت: این سبب شده متضررین این بازار روز به روز افزایش پیدا کنند.

وی با بیان اینکه در بلک فرایدی این کلاه برداری ها افزایش پیدا می کند، خاطرنشان کرد: 
هنوز بسیاری از مردم از خرید امن در بازار مجازی و کسب و کار های آنلاین بی اطلاع هستند 
و همین موضوع سبب افزایش خسارات مالی شده است.سارا بردستانی گفت: باید در کنار نظارت 

آموزش ها نیز به خوبی داده شود تا کمتر در این اوضاع بد اقتصادی شاهد این اتفاقات باشیم.
هشدار پلیس فتا برای بلک فرایدی

رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری پلیس فتا اعلام کرد: در چند سال اخیر پرونده های ورودی 
به پلیس فتا در زمینه کلاه برداری و بیعانه ای که کالا تحویل داده نشده در این تاریخ به شدت 

افزایش پیدا کرده است.
وی با بیان اینکه در این روز حجم تبلیغات افزایش پیدا می کند، افزود: خواهشمندیم مردم به این 
تبلیغات توجه نکنند و یا اگر میخواهند خرید انجام دهند به صورت حضوری باشد و به هیچ عنوان 
از آنلاین شاپ های اینستاگرامی خرید نکنند.سرهنگ رجبی عنوان کرد: در هنگام خرید به نماد 
اعتماد فروشگاه ها حتما توجه شود تا از این کلاهبرداری ها جلوگیری شود.آموزش به مردم در 
کنار نظارت مراجع ذیربط سبب می شود که این کلاهبرداری ها کاهش یافته و افراد کمتری 
متضرر شوند.به نظر می رسد وزارت صمت،و واحدهای پژوهش اتاق بازرگانی و اتاق اصناف 
می تواند با رصد قیمت ها و کار تحقیقاتی نسبت به فراگیری این پدیده آمار و گزارشاتی را تهیه 
کنند تا کارکرد این عمل تبلیغاتی فواید و مضراتش را عیان کنند و راه های کلاهبرداری و سو 
استفاده را ببندند تا واقعا کارکردی مثبت مشابه آنچه در خارج رخ می دهد برای جامعه رخ دهد.

خبر

معاون برنامه ریزی شرکت توزیع نیروی برق استان 
گلستان گفت:در جشنواره و فن بازار صنعت برق از همه 
شرکتهای برق منطقه ای و شرکت های توزیع دعوت 
بعمل امده بود که شــرکت توزیع نیروی برق استان 

گلستان نیز حضور فعال داشته است.
به گزارش روابط عمومی ؛جمال کمیلی فر گفت :شــرکت توزیع 
برق گلســتان با بهره مندی از تجربه ارزشمند وحضور موفق خود 
در رویداد نیازهای فناورانه استانهای شرق و شمال شرقی کشور که 
اردیبهشــت سال گذشته در مشهد برگزار شد از 2 ماه قبل اقدامات 
خــود را رصد و با برگزاری نشســت ها و پیگیــری های متعدد با 
دانشــگاه های استان و شــرکت های دانش بنیان استانی نسبت 

به شناسایی و انتخاب محصولات و دستاوردها و نیازهای فناورانه 
شرکت جهت حضور موفق در این رویداد ملی اقدام نمود.وی افزود: 
شرکت توزیع نیروی برق اســتان گلستان در این جشنواره ملی با 
شناســایی 5 محصول دانش بنیان مورد نیاز صنعت برق کشور که 
با همکاری شرکتهای دانش بنیان استانی ساخته شده است جهت 
 تجــاری ســازی و معرفی آن به متخصصین صنعــت برق اقدام 

نمود.
کمیلی فر اضافه کرد : همچنین در این جشنواره 5 اقدام و دستاورد 
ارزشمند شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان با تهیه کتابچه های 
راهنما برای فعالین صنعت برق به نمایش گذاشــته شــد.معاون 
برنامه ریزی شرکت توزیع نیروی برق استان گفت : از نکات بارز این 

جشنواره استقبال گرم شرکتهای دانش بنیان ملی جهت همکاری 
در ساخت دو نیاز فناورانه شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان 
می توان اشاره کرد که بنا به اعلام مسئولین مربوطه، شرکت توزیع 
نیروی برق استان گلستان در بین شرکتهای توزیع و برق منطقه ای 
استان های شــمالی و استانهای سمنان و قزوین بیشترین میزان 
اســتقبال را از طرف شرکتهای دانش بنیان داشته است.شایان ذکر 
است نخستین جشنواره و فن بازار صنعت برق با راهبری وزارت نیرو 
و همکاری شرکت های تابعه به مدت 4روز از 2۳ لغایت 2۶ ابان ماه 
در محل نمایشگاههای بین المللی تهران برگزار گردید که مورد بازدید 
وزیر نیرو،معاونین،مدیرعامل شرکت توانیر،مدیران عامل شرکت های 

توزیع برق و آب منطقه ای و استانداران قرار گرفت.

به مناسبت ولادت با ســعادت حضرت زینب )س( و 
روز پرستار مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه گلستان با حضور در درمانگاه بهداشت و درمان 
صنعت نفت، از زحمات کادر درمانی به ویژه پرستاران 

تشکر و قدردانی کرد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه گلستان، سید محمد حسینی با حضور  در درمانگاه و اهدای گل 
و هدیه از زحمات و تلاش های خستگی ناپذیر کادر پرستاری خانم ها 

مهاجر و قاسمی و کادر پزشکی این شرکت تشکر و قدردانی به عمل 
آمد.حسینی در این مراسم از برخورد خیلی خوب و روی باز و همیاری 
دلسوزانه کادر درمان نسبت به همکاران بسیار تشکر کرد و گفت: کادر 

درمان و به ویژه پرستاران برای ما بسیار ارزشمند و مهم هستند

رئیس سازمان جهاد کشاورزی مرکزی از سرمایه گذاری 
۱۵۰ میلیارد تومانی در ســردخانه های ساوه خبر داد و 
گفت: هدف گذاری ما از این اقدام، رشــد ۲۰ درصدی 

ظرفیت سردخانه ها در این شهرستان است.
علــی صفری در گفت وگو بــا بازار از رشــد 20 درصدی ظرفیت 
سردخانه های ساوه برای انباشت و نگهداری محصولات کشاورزی 
خبر داد و گفت: بر این اساس ظرفیت سردخانه های این شهرستان 
که قطب تولید میوه در استان است، از 50 به ۶0 هزار تن خواهد رسید.
وی با اشــاره به هدف گذاری صورت گرفته برای افزایش ظرفیت 

ســردخانه های ســاوه به ۱00 هزار تن اضافه کرد:  تا امروز بخش 
خصوصی نیمی از این ظرفیت یعنی 50 هزار تن را ایجاد کرده است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان در ادامه میزان سرمایه گذاری 
بخش خصوصی برای احداث ســردخانه های جدید را ۱50 میلیارد 
تومان بیان کــرد و گفت: برای تکمیل زنجیــره ارزش از تولید تا 
فرآوری و صادرات میوه های ساوه از جمله انار باید 40 هزار تن دیگر 

سردخانه سازی صورت بگیرد.
صفری ادامه داد: با این حال برای ایجاد این میزان ســردخانه هم 
به دنبال جذب سرمایه گذارانی از بخش خصوصی هستیم و اصولًا 
ساختن و نگه  داشت سردخانه و صنایع تکمیلی بخش کشاورزی به 

صرفه و صلاح دولت و مردم نیست.

 بیشترین استقبال شركت های دانش بنیان از نیازهای فناورانه
 شركت توزیع نیروی برق گلستان در جشنواره و فن بازار صنعت برق

تجلیل از پرستاران درمانگاه بهداشت و درمان صنعت نفت استان گلستان

رئیس سازمان جهاد کشاورزی مرکزی تاکید کرد؛

سرمایه گذاری ۱۵۰ میلیارد تومانی در سردخانه های ساوه

 قالی های دستباف با طرح و رنگ بی نظیر، حاصل 
زحمت ۴۵۰ هزار بافنده فرش در اصفهان اســت 
که دیر زمانیست به مشکلات عدیده برخورده اند 
وحاصل دسترنجشان به نام همسایگان سند می 

خورد.
به روایت آمارها اکنون بیش از 450 هزار بافنده فرش دستباف 
در اصفهان داریم که بخش زیادی از آنها در ســایه نبود بیمه 
و انگیــزه بافت فرش و به خاطر کم بودن دســتمزدها راهی 
کشورهای همسایه شده اند؛ استادکارانی که بخشی از اشتغالزایی 
در صنعت فرش اصفهان را به دست گرفته بودند اما با نبود آنها 
فــرش اصفهان هم کم کم از قافله رقابت جهانی عقب مانده 

است.
فعالان این عرصه معتقدند که سود اصلی بافت فرش را دلالان 
به جیب می زنند و همین باعث شــده که بافندگان قالی با بی 
انگیزگی روبرو شوند؛ حالا با وجود اینکه به گفته متولیان اصفهان 
مقدمات شناسنامه دار کردن فرش اصفهان آغاز شده و زیرساخت 
های لازم در حال تکمیل شدن است اما خیلی وقت است که 
رقبا دست به کار شده اند و با کپی برداری از نقشه های ایرانی و 

اصفهانی فرش، آن را در دنیا به نام خود سند زده اند.
این در حالی است که شناسنامه فرش، سند مالکیتی است که 
بیانگر مشخصات کامل فرش از جمله نوع نقشه، نام طراح، نام 
بافنده و محل بافت، نوع بافت، رنگرزی و… است و می  تواند راه 
را برای متخلفان و متقلبان در داخل و خارج ببندد. از سوی دیگر، 
مشتریان داخلی هم با اعتماد بیشتری نسبت به خرید فرش اقدام 
می کنند اما در سوی دیگر قضیه بافندگانی هستند که در حال 

مهاجرت به سمت کشورهای رقیب هستند.
مهاجرت تولید کنندگان و استادکاران فرش

ناصر صیرفیان یکی از فعالان این حوزه است که 50 سال است 
در این عرصه فعالیت می کند. او در گفت و گو با بازار و در پاسخ 
به این سوال که چرا در سال های اخیر با موج عظیم مهاجرت 
استادکاران فرش به کشورهایی مثل ترکیه و پاکستان و افغانستان 
بوده ایم، به خبرنگار بازار گفت: متأسفانه نمی توان این موضوع را 
کتمان کرد که بافندگان فرش دستباف در حال مهاجرت هستند 
چرا که مشکلات چنان با تار و پود فرش گره خورده که برخی 
از بافندگان ترجیح می دهند که یا عطای این شغل را به لقایش 
ببخشند و تغییر شغل دهند و یا به کشورهای همسایه مهاجرت 

کنند تا شرایط بهتری داشته باشند.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر انواع مشکلات از دلالان 
گرفته تا عدم بیمه بافندگان فرش باعث شــده که بسیاری از 

آنهــا رو به ناامیدی بروند، بیان کرد: با توجه به اینکه مواد اولیه 
فرش و پشم وارد می شود و با گرانی مواد اولیه روبرو هستیم، 
تولیدکنندگان فرش با مشکلات جدی روبرو شده اند؛ مسئله ای 
که ضربه مهلکی به اعتبار هنر و فرهنگ کشورمان وارد کرده 
اســت.این موضوعی که رئیس اتحادیه تولید کنندگان فرش 
دســتباف اصفهان نیز در گفت  و گو با بازار بر روی آن صحه 
گذاشته و به بازار گفت: سبک و سیاق فرش ایران به شکلی است 
که کشورهای دیگر آن را دوست دارند و به هر حال وجهه خوبی 
در دنیا دارد اما اکنون شاهد این هستیم که کشورهای رقیب مثل 
افغانستان، نپال و ترکیه با بهره گرفتن از طرح های ایرانی و کپی 

کاری آنها، فرش ما را به نام خودشان می فروشند.
ساعد عصاچی همچنین از موضوع مهمی پرده برمی داشت؛ 
»اینکه صادرات فرش اصفهان به شکل جدی از عرش به فرش 

رسیده و صادرات میلیاردی فرش، میلیونی شده است«.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه علت رکود صادرات فرش 
دستباف اصفهان چیست، اظهار کرد: متاسفانه چند سالی است که 
تلاش شده که سایه تعهد ارزی از سر فرش برداشته شود و طی 
هشت سال تلاش، تمام مراحل اداری آن انجام شده اما هنوز به 
نتیجه نرسیده است. این مساله باعث شده که شرایط صادرات 
فرش به شکل جدی تحت الشعاع قرار بگیرد و تعهد ارزی در 

کنار تحریم ها فرش را زمین گیر کند.

شناسنامه ای که اصالت می سازد
رئیس اتحادیه تولیدکنندگان فرش دستبافت اصفهان در پاسخ 
به ســوال دیگر در ارتباط با اینکه تا چه حد شناسنامه دار شدن 
فرش اصفهان می تواند باعث کاهش مشکلات شود، بیان کرد: 
به طور قطع این موضوع باعث می شــود که صادرات فرش و 
عددهای آماری آن به شــکل شفاف تری باشد و علاوه بر این 
چون تمامی مشخصات فرش های تولیدی در شناسنامه درج 
می شود؛ خریدار از این مشخصات در زمان خرید مطلع خواهد 

شد و می تواند با اطمینان خرید کند.
در همین ارتباط رئیس اتحادیه فروشــندگان فرش دستباف 
اســتان اصفهان نیز در گفت و گو با بازار در پاسخ به این سوال 
که در حال حاضر چه میزان صادرات داریم، بیان کرد: متأسفانه 
اکنون صادراتی برای فرش نداریم و کل صادرات فرش ایران 
طی یک ســال اخیر 42 میلیون دلار و در شش ماه اول سال 

گذشته ۱2 میلیون دلار بوده است.
مهدی حقیقت نژاد در حالی این گفته ها را به بازار می گوید که 
در گذشته ای نه چندان دور در سال هایی صادرات فرش دستباف 

به بیش از دو میلیارد هم می رسید.
وی با بیان اینکه موانع زیادی در صادرات فرش به وجود آمده 
است، تصریح کرد: تحریم ها باعث شده که ما نتوانیم فرش را 
صادر کنیم و به خاطر دشواری صادرات اروپایی ها انگیزه خرید 

فرش ایران را ندارند که همین موضوع باعث شده که بسیاری از 
فعالان این حوزه با ورشکستگی روبرو شوند.طبق گفته حقیقت 
نژاد اکنون به دلیل نبود صادرات تولید فرش وضعیت نامناسبی 
پیدا کرده و به بازارهای داخلی محدود شــده است که با توجه 
به تورم و مشکلات معیشــتی که مردم دارند؛ حجم تولیدات 
نتوانسته با تقاضای بازار همراه شود.رئیس اتحادیه فروشندگان 
فرش دستباف نیز در پاسخ به سوال بازار مبنی بر اینکه شناسنامه 
دار کــردن فرش اصفهان تا چه حد می تواند تغییراتی در روند 
خرید و فروش و بسامان کردن وضعیت فرش دستباف اصفهان 
ایجاد کند نیز گفت: در شناسنامه فرش، نام بافنده، نوع مواد اولیه 
و نوع رنگ  های به  کار رفته اعم از گیاهی یا شیمیایی و کیفیت 
آن  ها مشخص می  شود و فرش  هایی که با شناسنامه یا سند 
صادر می  شوند، جایگاه فرش ایران را در مقابل کشورهای رقیب 

ارتقا می  دهند.
وی اظهار کرد: شناسنامه  دار شدن فرش، اصالت آن را تأیید و 
مشخص می  کند که این فرش واقعا در خود اصفهان بافته  یا در 
یک استان دیگر با هزینه کمتر تولید شده است و به هر حال در 
ارتقا جایگاه فرش اصفهان نقش مهمی را ایفا می کند؛ موضوعی 
که برای دارندگان یا خواهان شناسنامه فرش بسیار مهم است.

با یک چرخش کوتاه در بازار فرش دستباف اصفهان به خوبی 
می توان فهمید که گفته های رئیس اتحادیه فروشندگان فرش 

درست است؛ بازار فرش دستباف اصفهان اکنون در رکود به سر 
می برد و به گفته فروشندگان وضعیت نامناسبی را طی می کند.

بازار سوت و کور
اصغر پورهمت، از جمله فروشــندگان بازار حکیم اصفهان در 
ارتباط با وضعیت فروشندگان فرش دستباف به مغازه هایی اشاره 
می کند که به خاطر رکود و ســاکن بودن بازار فرش، تعطیل 
شده اند و به بازار گفت: بسیاری از فعالان بازار به خاطر وضعیت 
نامناسبی که وجود دارد و صادراتی که نمی شود؛ تبدیل به دلار 
فروش شــده اند.این فروشنده با سابقه ادامه داد: اگر به همین 
منوال بگذرد تنها تک و توک با سابقه ها می مانند و بقیه فعالان 
بازار شغلشان را تغییر می دهند و این بی توجهی به بازار فرش 
که ارزآوری زیادی برای کشور دارد این بازار را با مشکلات جدی 

روبرو خواهد کرد و ما این بازار را از دست خواهیم داد.
نقش کمرنگ بازارسازی و برندسازی

در همین رابطه یک کارشناس اقتصادی نیز با اشاره به اینکه 
فرش دستباف شناسنامه ایران و اصفهان است و به عنوان یکی از 
صنایع دستی های مهم محسوب می شود که می تواند در سایه 
بی توجهی نابود شود، اظهار داشت: اصفهان یکی از قطب های 
مهم فرش دستباف است که باید به پتانسیل های آن توجه شود.
ســهیل فتاحی، ادامه داد: در حال حاضر پاشنه آشیل فرش 
دستباف ما توجه نکردن به سلایق است؛ امری که باعث شده 
کشورهای همسایه با کپی برداری و رنگ های متفاوت و به روز 

کردن نقشه ها گوی سبقت را از ما بربایند.
وی تاکید کرد: از جمله موضوعات اقتصادی مغفول در اصفهان 
می توان به عدم توجه به زیرساخت سازی و بازارسازی فرش 
اصفهان است که این بی توجهی ها باعث شده که عدد صادرات 
فرش اصفهان افت کند، از سویی دیگر شبکه گسترده دلالان 
صنف فرش و قالی اصفهان از مهمترین مشکلات پیش روی 

صنعت فرش دستباف در این کلانشهر محسوب می شود.
این در حالی است که برخی تولیدکنندگان فرش دستباف در 
اصفهان فقط برای استفاده از فرصت های بیمه و وام قالیبافی به 
این صنعت وارد می شوند و پس از گرفتن وام از بانک ها، آن را 
در سایر صنایع مصرف می کنند.فرش دستباف کالایی است که 
می تواند در عین اشتغالزایی، ثروت ارزآوری برای اصفهان باشد 
اما این روزها نه تنها صادر نمی شود بلکه به واسطه کپی کاری 
از طرح های اصفهان به کام کشورهای دیگر است و ضررش به 
ما می رسد؛ در حالی که با برندسازی و بازاریابی مناسب و حمایت 
از تولیدکنندگان فرش می توانیم حیات فرش اصفهان را از بالای 

دار مشکلات به زیر بیاوریم.

فرش دستباف اصفهان بر دار مشکلات

»رج به رج« قالی ترکی با رنج دست های ایرانی

محک فقط تهران نیست!
 این یه قصه ی واقعیه. 15 ســال پیش یه دختر 7 ســاله از دیار کردستان به خاطر ابتلا به سرطان، در بیمارستان 

بستری شد و محک در مسیر مبارزه با بیماری کنارش ایستاد. اون دختر سه سال با سرطان جنگید و شکستش داد. 

اما عوارض این بیماری برای حمیرای قصه ما، معلولیت بود.

 قهرمان کوچولوی قصه که امروز 22 سالشه با وجود معلولیت به سراغ علاقه اش رفت. اون حالا دانشجوی معماری 

و نقاش چیره دستیه که نقاشی هاش جوایز بین المللی به دست آورده.

این فقط یه قصه از هزاران قصه ی قهرمانی کودکان محک بود.

کودکان مبتلا به سرطان در تمام شهرهای ایران تحت حمایت محک هستند.

محک فقط تهران نیست!

همه جای ایران مهر شما همراهشونه

  همین حالا حامی کودکان مبتلا به سرطان محک، در سراسر ایران باشید!

دومین مرکز سی تی آنژیوگرافی قلب یزد افتتاح شد
یزد- صادقی مقدم- بخش خیرساز »ســی تی آنژیوگرافی قلب« بیمارستان شهید 

صدوقی یزد با حضور مسئولان استانی و دانشگاه افتتاح شد.
دکتر »سید مهدی هاشمی باجگانی«رییس دانشگاه علوم پزشکی یزد چدر آیین بهره برداری از این بخش، 
گفت: به منظور بازسازی این مرکز، حدود هشت میلیارد تومان توسط خیر محترم و فرزند ایشان هزینه شده 

که شامل فضاهای آموزش، پذیرش، ریکاوری، اتاق فرمان و سالن استقرار دستگاه است.
وی افزود: این مرکز خیرساز با زیر بنای400 مترمربع، دومین مرکز سی تی آنژیوگرافی قلب استان بعد از 

بیمارستان افشار است.

هاشــمی اظهار کرد:  دستگاه ۱2۸ اسلایس سی تی آنژیو گرافی قلب هم از محل وام مرحله دوم بانک 
جهانی به بیمارستان شهید صدوقی یزد اختصاص یافته است.وی خاطرنشان کرد: در بازدید سازمان بهداشت 
جهانی و بانک جهانی از بیمارستان شهید صدوقی و به پاس ارائه خدمات درمانی در ایام کرونا به بیماران، این 

دستگاه به بیمارستان اختصاص یافت.
رییس دانشگاه علوم پزشکی یزد همچنین از راه انداری پت اسکن بیمارستان به همت خیر محترم دیگری 
از بدنه پزشکی استان در چند ماه آینده خبر داد.به گفته وی، بیش از 40 درصد مراجعه کنندگان به بیمارستان 
شهید صدوقی،غیر بومی و از استان های همجوار هرمزگان،سیستان و بلوچستان، خراسان، فارس و خوزستان 

هستند.هاشمی در پایان اظهار کرد: خوشنامی جامعه سلامت استان به دلیل ذات مهربان، قانع و صبور مردمان 
این دیار، پزشکان و پرسنل حاذق و دلسوز و همچنین وجود خیرین و نیکوکارانی است که پیوسته در کنار 

جامعه سلامت هستند.
لازم به ذکر است، بیمارستان شهید صدوقی یزد به عنوان بزرگترین مرکز آموزشی درمانی جنوب و جنوب 
شرق کشور از سال ۱۳۸0 تاسیس و با 220 تخت شروع به کار کرد و در حال حاضر با 525 تخت خدمات 

متعدد تخصصی و فوق تحصصی به مراجعان ارائه می کند.
گفتنی است؛ تاکنون بیش از 50 طرح توسعه خیری در این مرکز آموزشی درمانی انجام شده است.

یزد- صادقی مقدم- دو فرد و دو شــرکت به عنوان مقصرین و مسبیین حادثه واژگونی قطار 
 ـیزد اعلام شدند. مسافربری مشهد 

قطار مسافربری مشهد به یزد خردادماه سال گذشته طی مسیر خود با بوم بیل مکانیکیِ در حال چرخش برای خارج 
شدن از روی خط، برخورد کرد که منجر به واژگونی بیل مکانیکی، آسیب به سالن های قطار و خروج از ریل شد و 
فوت ۱4 نفر و مجروح شدن بیش از ۸0 نفر از مسافران را در پی داشت.پس از تشکیل پرونده و طرح شکایت شاکیان، 
دستورات قضایی لازم صادر و متعاقب تکمیل معاینات پزشکی قانونی، استماع اظهارات متهمین، مطلعین و ارجاع به 
هیئت های متعدد کارشناسی از یزد و تهران از جمله هیئت ۹ نفره کارشناسی و کسب نظر از کمیسیون سوانح راه آهن، 

متهمین اصلی پرونده بشرح ذیل اعلام و کیفرخواست آن ها صادر شد:
- شرکت خصوصی متولی عملیات بهسازی خط، به علت غفلت و سهل انگاری 

- شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران، به جهت عدم نظارت کافی
- لوکوموتیوران قطار، بعلت سرعت بالا و بی مبالاتی در هدایت قطار و مداخله غیرمجاز در هدایت قطار

- مسئول وقت ایستگاه عباس آباد )محل قبل از حادثه(، بعلت سهل انگاری در اعلام کاهش سرعت.
تعداد بالای مصدومین و لزوم قطعی شدن گواهی پزشکی قانونی آن ها و تعدد عوامل موثر در حادثه و اختلاف نظر 

کارشناسان و لزوم اتقان در تحقیقات، از علل طولانی شدن پرونده تا این مرحله اعلام شده است. 
دادگاه کیفری2 یزد و محاکم تجدیدنظر استان، پیرامون موضوع نظر نهایی را صادر خواهند کرد.

 صدور کیفرخواست  مقصرین 
 ـیزد حادثه قطار مشهد 

معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق گلستان گفت 
: وزش باد شــدید و رعد و برق از عصر روزدوشنبه که از شرق استان شروع 
و دامته ان در اکثر نقاط استان کسترش یافت و تا ساعات پایانی شب ادامه 
یافت که در بعضی ساعتها و مناطق با سرعت حدود ۹۵ کیلومتر در ساعت 
اتفاق افتاده اســت ، ۱۰۹ فیدر ۲۰ کیلوولت که تامین کننده برق ۵۲۰ هزار 

مشترک بود دچار حادثه گردید و تلاش جهت رفع آن همچنان ادامه دارد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق گلستان؛بهرام قائمی گفت : با توجه به 
هشدارهای اداره کل هواشناسی مبنی بر نامساعد بودن شرایط جوی، اکیپ های عملیاتی در 
سراســر استان در آمادگی کامل قرار داشــتند و در قالب 4۸ اکیپ و ۱72۸ نفر ساعت ، برق 
همه فیدر 20 کیلوولت وصل شده و در حال حاضر تلاش پرسنل خدوم شرکت توزیع برق و 
اکیپ های اتفاقات و عملیات در ۱۸ نقطه استان برای برقراری برق و پایداری شبکه ۶42 مشترک 

همچنان ادامه دارد.
وی افزود : در صورت بروز هرگونه حوادث و مشــکلات، هم استانی های عزیز می توانند با 
شماره تلفن ۱2۱ تماس گرفته و به واحد های اتفاقات شبکه مدیریت های توزیع نیروی برق 

سراسر استان گزارش نمایند.

 خسارت وزش باد شدید در گلستان 
به شبكه های برق


